
Protokół Nr XIII/15 

z sesji Rady Miejskiej  w Bojanowie, która odbyła się dnia 27 listopada 2015 roku w Sali o
godz. 9.00 konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Miejskiej w Bojanowie,

- Burmistrz Bojanowa, Zastępca Burmistrza, Skarbnik, radca prawny,

- radni powiatowi: Ryszard Bijak, Wiesław Ceglarek.

- sołtysi wsi i przedstawiciel zarządu osiedla,

- pracownicy Urzędu Miejskiego,

- kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy Bojanowo,

- przedstawiciele lokalnych mediów,

- przedstawiciel Izby Rolniczej.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Otwarcia XIII  sesji Rady Miejskiej w Bojanowie dokonał jej przewodniczący pan 
Jarosław Bartkowiak, po czym stwierdził, iż na 15 – osobowy skład Rady w sesji uczestniczy 
13 radnych, jest ona zatem władna obradować i podejmować prawomocne uchwały – 
nieobecni radni Maciej Jagodziński i Tomasz Wałkiewicz. Przewodniczący Rady zapytał czy 
do przedstawionego porządku obrad są zapytania bądź propozycje zmian. 

Burmistrz Bojanowa pan Maciej Dubiel zawnioskował o wstawienie do porządku obrad 
dwóch projektów uchwał ( omówionych na posiedzeniu Komisji Stałych w dniu 24 
listopada 2015 roku):

1. Zmiany uchwały Nr XXXIX/21702 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 lutego 2002 
roku w sprawie ustalenia zasad przysługujących diet dla przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych gminy Bojanowo,

2. Wprowadzenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania,

Radni Rady Miejskiej w Bojanowie zaopiniowali pozytywnie proponowany porządek obrad:

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2.Przedstawienie porządku obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie.

3.Przyjęcie protokołu Nr XII/15 z sesji, która odbyła się w dniu 30 października 2015 roku.

4. Zapytania radnych.

5. Informacja przewodniczącego Rady i działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym.

6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 
zarządzeniach.

7. Podjęcie  uchwał w sprawie:



1) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii na terenie Gminy 
Bojanowo na rok 2016,

2) wyrażenia stanowiska o potrzebie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu,

3) uchwalenia :Programu współpracy Gminy Bojanowo z organizacjami pozarządowymi oraz
innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2016 rok,

4) zgłoszenia sołectw do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020”,

5) zmiany Uchwały nr XII/65/ 15 rady Miejskiej w Bojanowie z dna 30 października 2015 
roku w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości,

6) określenia deklaracji podatkowych oraz informacji podatkowych,

7) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Bojanowo na 
lata 2016 – 2020,

8) zmiany Uchwały XLI/334/14 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 sierpnia 2014 roku w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  
Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „ Rozbudowę oczyszczalni ścieków w Gołaszynie”,

9) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok,

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 2018,

11) zmiany Uchwały Nr XXXIX/217/02 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 lutego 2002 
roku w sprawie ustalenia zasad przysługujących diet dla przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Bojanowo,

12) wprowadzenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania.

8. Odpowiedzi na zapytania radnych.

9. Wolne głosy i wnioski.

10. Zakończenie.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokołu Nr XII/15 z sesji, która odbyła się w dniu 30 października 
2015 roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się dnia 30 października  2015 
roku nie wpłynęły uwagi pisemne i ustne Przewodniczący obradom pan Jarosław Bartkowiak 
zawnioskował o przyjęcie powyższego protokołu bez odczytywania. 

Za propozycją przewodniczącego głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „ za”. 
(nieobecni Maciej Jagodziński oraz Tomasz Wałkiewicz).

W związku z powyższym protokół przyjęto bez odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych.



Radny Dariusz Klimasz – „co z huśtawką na placu zabaw , która wisi na łańcuchu”

„wycinka drzew na krzyżówce – drzewa zagrażają bezpieczeństwu”.

Pan Burmistrz Maciej Dubiel poinformował, iż drzewa na terenie gminy Bojanowo są 
sukcesywnie przycinane, natomiast tematem placu zabaw zajmiemy się z funduszu”.

Radny Tomasz Woźniczka : cyt. „Dyskusja na temat budowy przedszkola – nie podejmujemy
się. Być może priorytetem będzie dofinansowanie placówki”.

Do pkt. 5 Informacja przewodniczącego Rady i działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady przedstawił uczestnikom sesji informację z pracy Rady w okresie 
międzysesyjnym . Pytań nie było. Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.

Do pkt. 6 Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach.

Burmistrz  Bojanowa pan Maciej Dubiel zapoznał uczestników sesji z wydanymi 
zarządzeniami w okresie międzysesyjnym oraz reprezentacją Gminy na zewnątrz. Celem 
uzupełnienia poinformował o spotkaniu dotyczącym budowy kopalni w okolicach Miejskiej 
Górki, i o stanowisku podpisanym podpisany przez Burmistrzów  Gminy Krobia i Miejska 
Górka. Problemem będzie spadek wód gruntowych i innych czynników wpływających na 
środowisko. W tej sprawie zostało skierowane pismo do Ministra Środowiska. 

Radny Zygmunt Maćkowiak – cyt. „podzielam Pańskie zdanie, to jest nasz teren, teraz mamy 
suszę i problem dopiero może się pojawić”.

Pan Burmistrz zaznaczył, iż temat był omawiany na posiedzeniu Rady Powiatu Rawickiego .

Pytań nie było. 

Pisemna informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

1) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii na terenie 
Gminy Bojanowo na rok 2016,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu24 
listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan Jarosław 
Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej Jagodziński i 
Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie  uchwalenia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii na terenie Gminy Bojanowo na rok 2016,
została podjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:



2)   wyrażenia stanowiska o potrzebie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 24 
listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan Jarosław 
Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej Jagodziński i 
Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie wyrażenia 
stanowiska o potrzebie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 
została podjęta i stanowi załącznik nr 5 o protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

3)   uchwalenia :Programu współpracy Gminy Bojanowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 
2016 rok,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w 
dniu 24 listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan 
Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem 
uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej 
Jagodziński i Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie 
uchwalenia :Programu współpracy Gminy Bojanowo z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2016 rok, została podjęta i 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

4)   zgłoszenia sołectw do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020”,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 24 
listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan Jarosław 
Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej Jagodziński i 
Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie zgłoszenia 
sołectw do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020”, została podjęta i stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

5)   zmiany Uchwały nr XII/65/ 15 rady Miejskiej w Bojanowie z dna 30 października 
2015 roku w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 24 
listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan Jarosław 
Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem uchwały 



głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej Jagodziński i 
Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie zmiany 
Uchwały nr XII/65/ 15 rady Miejskiej w Bojanowie z dna 30 października 2015 roku w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, została podjęta i stanowi załącznik nr 
8 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

6)   określenia deklaracji podatkowych oraz informacji podatkowych,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 24 
listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan Jarosław 
Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej Jagodziński i 
Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie określenia 
deklaracji podatkowych oraz informacji podatkowych, została podjęta i stanowi załącznik nr 
9 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

7) ) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Bojanowo na lata 2016 – 2020,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 24 
listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan Jarosław 
Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej Jagodziński i 
Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie wieloletniego
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Bojanowo na lata 2016 – 2020 
została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

8)   ) zmiany Uchwały XLI/334/14 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 sierpnia 
2014 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki  Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „ Rozbudowę 
oczyszczalni ścieków w Gołaszynie

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w 
dniu 24 listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan 
Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem 
uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej 
Jagodziński i Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie ) zmiany 
Uchwały XLI/334/14 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 sierpnia 2014 roku w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  



Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „ Rozbudowę oczyszczalni ścieków w Gołaszynie, 
została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

9) zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok,

Pani Skarbnik Patrycja Kubiak przedstawiła uczestnikom sesji zmiany jakie zostały 
wprowadzone do projektu uchwały (dotacje OPS) – przeniesienia między paragrafami. Pytań 
nie było. W związku z powyższy przewodniczący Rady pan Jarosław Bartkowiak 
zawnioskował o przeprowadzenie głosowania . Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy 
obecni na sesji radni 13 „za” (nieobecni radni: Maciej Jagodziński oraz Tomasz Wałkiewicz).

Uchwał Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku została podjęta i stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

          10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 2018,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w 
dniu 24 listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan 
Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem 
uchwały głosowało 11 radnych przy 2 głosach wstrzymujących się   (nieobecni radni : Maciej 
Jagodziński i Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 2018, została podjęta i stanowi załącznik nr 
13 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

         11)   ) zmiany Uchwały Nr XXXIX/217/02 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 lutego
2002 roku w sprawie ustalenia zasad przysługujących diet dla przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Bojanowo,

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w 
dniu 24 listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan 
Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem 
uchwały głosowało 11 radnych przy 1 głosie wstrzymujących się . (nieobecni radni : Maciej 
Jagodziński i Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXXIX/217/02 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 lutego 2002 roku w 
sprawie ustalenia zasad przysługujących diet dla przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych Gminy Bojanowo, została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:

12) wprowadzenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania.

Przedmiotowa uchwała została omówiona na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w 
dniu 24 listopada br. Pytań nie było. W związku z powyższym przewodniczący obrad pan 



Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem. Za podjęciem 
uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” . (nieobecni radni : Maciej 
Jagodziński i Tomasz Wałkiewicz).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 listopada 2015 roku w sprawie 
wprowadzenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania, została podjęta i stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 

Do pkt. 8 Odpowiedzi na zapytania radnych.

Udzielono.

Do pkt. 9 Wolne głosy i wnioski.

Jako pierwsza głos na sesji zabrała pani Wieńczysława Barteczka sołtys Wydartowa 
Pierwszego, która zapytała o płot na placu zabaw.

Pan Burmistrz wyjaśnił, iż jest w planach w roku 2016.

Drugie pytanie sołtys Barteczki dotyczyło cyt. „ czy z funduszu sołeckiego mogę zakupić 
cement?” 

Sołtys Pakówki pan Edward Gurdak zawnioskował o :

1) Odkrzaczenie drogi Trzebosz – Pakówka ,

Burmistrz wyjaśnił, iż sołtys ma racje , sprawa zostanie załatwiona, zajmie się nią ZGKiM.

Pan sołtys wspomniał o naradzie i o jej godzinie – komfortowo byłoby na 10.00 a nie na 9.00.

Pan Burmistrz wyjaśnił, iż jest tyle spraw do omówienia, iż godz. 9.00 jest odpowiednia.

Sołtys Goliny Wielkiej pan Marcin Mróz poruszył sprawy dotyczące zajęć w świetlicy.

 Pan Burmistrz wyjaśnił, iż zajęcia w świetlicy będą kontynuowane. Są też sygnały w tej 
sprawie z innych sołectw- Gościejewic, Tarchalina.

Sołtys Jan Zając zapytał o projekt w sprawie świetlicy w Sulowie Małym. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, iż w budżecie Gminy na rok 2016 jest zaplanowane 9.000,- zł na 
projekt – realizacja będzie w roku 2017 . Chcemy na ten cel pozyskać również środki 
zewnętrzne – dodał Burmistrz Bojanowa. 

Dyrektor przedszkola w Bojanowie pani Agnieszka Sikora, jednocześnie prezes 
Stowarzyszenia Rodzin Dzieci, Młodzieży i Osób Niepełnosprawnych „Razem Raźniej w 
Bojanowie” podziękowała panom Burmistrzom, policji, panom Tomaszowi Woźniczce, 
Janowi Morysonowi, i wszystkim , którzy zaangażowali się w spotkania jakie odbyły się w 
dniach 17 i 20 listopada.

Pani Sikora przeprosiła panią Sabinę Szlachetkę – Andersz za pominięcie Jej, ponieważ 
Stowarzyszenie intensywnie działa współpracując z OPS - em.

Radny Leszek Janowicz wyraził Swoje uznanie za przygotowanie imprezy z okazji Święta 
Niepodległości. Szczególne uznanie należy się panu profesorowi Sergiuszowi 
Chwiłkowskiemu za przygotowanie części artystycznej.



Radny Tomasz Woźniczka wyraził podziękował za podjęcie inicjatywy dotyczącej zakazu 
palenia śmieci.

Pan Burmistrz nadmienił, iż wieczorem, w centrum miasta nie ma czym oddychać. 
Mieszkańcy powinni palić węglem i drewnem, ale niestety jest inaczej. W związku z 
powyższym chcemy uruchomić inicjatywę – w I półroczu 2016 roku – która będzie miała na 
celu poprawę jakości powietrza w Bojanowie .

 Burmistrz Bojanowa poruszył temat budowy przedszkola. Rozważane są różne modele. 
Jesteśmy w kontakcie z innymi gminami gdzie funkcjonują przedszkola opierające się o różne
zasady prowadzenia. Na 12 stycznia 2016 roku planujemy sesję wyjazdową, której celem ma 
być lustracja placówek oświatowych na terenie naszej gminy. Można powiedzieć, że budowa 
przedszkola jest niezasadna, ale w tych wypowiedziach chce być powściągliwy – nadmienił 
Burmistrz. Niestety nasze możliwości są minimalne, więc to również wpływa na podjęcie 
decyzji w tej sprawie. 

Radny Maćkowiak – czy jest możliwość wglądu do umowy dzierżawnej jaką zawarła Gmina 
z Kurią.

Pan Burmistrz odpowiedział na zapytania i wnioski z ostatniej sesji:

(radnemu Tomaszowi Woźniczce)

- sprawa wymiany chodników – będą sukcesywnie wymieniane,

- na ul. Tylnej chwilowo nie ma środków aby pobudowanie chodnika  było priorytetem,

- na ulicy Półwiejskiej będzie zmniejszenie prędkości do 20km/h.

Odpowiadając na wniosek radnego Macieja Jagodzińskiego (nieobecny na sesji) dotyczący 
odznaczenia dla pani Marii Juchnowicz. Burmistrz wyjaśnił, iż sprawa jest rozpatrywana.

Burmistrz Bojanowa udzielił również odpowiedzi panu Piotrowi Nadrowskiemu w sprawie 

W kwestii organizacyjnej pan Burmistrz Maciej Dubiel poinformował, iż sesja odbędzie się 
22/ 23 grudnia natomiast posiedzenie Komisji Stałych Rady 16 ewentualnie 18 grudnia 2015 
roku. W dniu 30 listopada 2015 roku i 1 grudnia 2015 roku odbędzie się na Sali sesyjnej 
spotkanie dla mieszkańców zainteresowanych gospodarką niskoemisyjną. 

Więcej informacji i zapytań nie było, w związku z powyższym przystąpiono do realizacji 
ostatniego punktu porządku obrad.

Do pkt. 10 Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku XIII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie 
przewodniczący Jarosław Bartkowiak dziękując wszystkim za przybycie zamknął obrady o 
godz. 10.10.

Protokolant : 

Beata Sikora Przewodniczący Eady

inspektor (-) Jarosław Bartkowiak 


